
فرش�ید غضنفرپور| روزگذش��ته نمایندگان 
مجلس ش��ورای اس��امی در جریان بررسی فوریت 
طرح الزام دولت به حفظ دس��تاوردهای هسته ای با 
173 رأی مواف��ق با یک فوریت ای��ن طرح موافقت 
کردند. پس از اع��ام رأی نمایندگان ب��ه طرح الزام 
دولت به حفظ دستاوردهای هسته ای نمایندگان با 

فریادالله اکبر نیز این طرح را مورد تأیید قرار دادند.
به نظر می رس��د، تصویب یک فوری��ت این طرح 
نخس��تین واکنش عملی مجلس شورای اسامی به 
تهدیدهای اخیر سناتورهای آمریکایی رابرت منندز 
و مارک کرک باشد. هفته گذشته طرح سناتور کرک 
و سناتور منندز برای اعمال تحریم های جدید علیه 
ایران در صورت به نتیجه نرسیدن مذاکرات هسته ای 
تا آخ��ر ژوئن )9 تی��ر(، در کمیته بانک��ی این نهاد با 

18 رأی موافق و 4 رأی مخالف تصویب شد.
براساس این طرح س��نا تحریم هایی را به تصویب 
می رساند که در صورت »شکس��ت مذاکرات یا عدم 
پایبندی ایران به توافق« اجرایی می شود. حامیان این 
طرح در تاش هستند تا حد نصاب کافی برای »ضد-

وتو« کردن آن را در میان نمایندگان سنا جلب کنند. 
براساس قوانین آمریکا، رئیس جمهوری امکان وتوی 
مصوباتی که آرای دو سوم نمایندگان سنا را به دست 
آورده باشد، ندارد. اوباما پیش از این تهدید کرده بود 
هرگونه طرح تحریم ایران را وتو خواهد کرد، به گفته 
رئیس جمهوری آمریکا تحریم ه��ای جدید »امکان 
دس��تیابی به یک راه حل دیپلماتیک ب��رای پرونده 
هسته ای ایران را به مخاطره می اندازد« و آن را به یکی 
از »دشوارترین و طولانی ترین مشکات امنیت ملی 
آمریکا« تبدیل می کند که این کشور با آن مواجه بوده 

است.
در ماده واحده طرح مجلس ش��ورای اسامی که 
روز گذش��ته یک فوریت آن ب��ه تصویب نمایندگان 
رس��ید آمده اس��ت: نظر به این که دولت جمهوری 
اس��امی ایران انعطاف های ف��راوان و همکاری های 
گس��ترده و فراتر از تعهدات حقوق��ی بین المللی را 

طی سال های گذش��ته و به ویژه یک س��اله اخیر در 
چارچوب برنام��ه مش��ترک اق��دام 1392/9/3 در 
راستای شفاف سازی فعالیت های هسته ای به عمل 
آورده اس��ت؛ در ص��ورت تصویب یا اعم��ال هرگونه 
تحریم جدید ی��ا افزایش تحریم ها توس��ط آمریکا 
اعم از قوه مجریه )دس��تگاه های اجرای��ی، دولت یا 
رئیس جمهوری آمریکا(، قوه مقننه )کنگره یا مجلس 
سنا( یا قوه قضائیه؛ دولت موظف است بافاصله برنامه 
مشترک اقدام- 1392/9/3 را کان لم یکن تلقی کرده 
و در چارچوب NPT اقداماتی را در راس��تای تحقق 
حقوق هسته ای ملت ایران به عمل آورد. نمایندگان 
مجلس ازجمله در صورت تصوی��ب این طرح دولت 
را موظف می کنند: فعال س��ازی مراکز غنی س��ازی 
بدون هرگونه محدودیت در اس��تفاده از نوع و تعداد 
سانتریفیوژها و میزان تولید مواد غنی شده براساس 
ماده 4 معاهده NPT، گسترش فعالیت های تحقیق 
و توسعه غنی س��ازی بدون هرگونه محدودیت و نیز 

ساخت تجهیزات و ملزومات مورد نیاز چرخه سوخت 
هسته ای با بهره گیری از فناوری های نوین و پیشرفته 
طبق ماده 4 معاهده NPT، منع هرگونه بازرس��ی، 
نظارت و همکاری با آژانس فراتر از توافقنامه پادمان 
معاهده منع گسترش ساح های هسته ای NPT در 
راستای حراست از امنیت ملی، مصالح و منافع کشور 
و همچنین اقدام به غنی سازی 2۰ درصد در تأسیسات 
هسته  ای فردو و در هر س��طح موردنیاز فعالیت های 
صلح  آمیز تحقیقاتی و کاربردی کش��ور در چارچوب 
معاهده NPTنیز در دستور کار قرار گیرد. براساس 
تبصره این طرح نقض تمامی تحریم ها به صورت یکجا 

شرط آغاز اجرای توافق جامع هسته ای است.
ابراهیم کارخانه ای پیش��نهاد دهنده یک فوریت 
طرح الزام دولت به حفظ دستاوردهای هسته ای، در 
دفاع از این طرح گفته اس��ت:  آمریکایی ها در طول 
35 سال گذش��ته تمامی توان خود را در عرصه های 
مختلف سیاسی،  نظامی، فرهنگی و اقتصادی به کار 

گرفته اند تا چرخ دنده حرکت پرش��تاب و قدرتمند 
انقاب اسامی را از حرکت باز دارند.

این نماین��ده مجلس همچنین گفته اس��ت: آنها 
نه تنها موفق به دستیابی به اهداف خود نشدند بلکه 
روز ب��ه روز بر اقتدار جمهوری اس��امی ایران افزوده 
شد. به گفته آقای کارخانه ای نماینده مردم همدان 
و فامنین در مجلس ش��ورای اس��امی 12 س��ال از 
آغاز مذاکرات هس��ته ای می گذرد و طی این سال ها 
به رغم همکاری های گس��ترده و انعطاف بی س��ابقه 
جمهوری اس��امی ایران به ویژه در یک س��اله اخیر 
آمریکایی ها همچنان در نقط��ه اول مذاکرات ایران 
را قابل اعتماد دانس��ته و اصرار دارند که فعالیت های 
هسته ای جمهوری اس��امی ایران را محدود و چرخ 
فعالیت های هسته ای ایران را در حد مشخص تعریف 
کنند. این نماینده مردم در مجلس نهم گفته است: 
آمریکا با تش��دید تحریم ها و در صورت توافق حتی 
تحریم ها را نیز لغو نخواهد کرد. این ش��یوه برخورد 
آمریکا و همدستانش هوشمندی تیم مذاکره کننده 
و پشتیبانی قاطع مجلس شورای اسامی را می طلبد 
تا تیم مذاکره کننده به دور از هرگونه تهدید با قدرت 
و قاطعیت خواسته های ملت ایران را در صحنه عمل 
محقق س��ازد. اوباما صراحتا اع��ام می کند که اگر 
ایران خواسته های آمریکا را نپذیرد من اولین کسی 
هستم که در کنگره تقاضای تشدید تحریم ها را مطرح 

خواهم کرد.
پیش از این محمدجواد ظری��ف وزیر امور خارجه 
جمهوری اسامی ایران نیز در نشست سالانه داووس 
در پاسخ به سوال خبرنگاری که پرس��یده بود اقدام 
تافی جویانه مجلس شورای اس��امی در برابر طرح 
کنگره آمریکا چه خواهد بود، گف��ت: من نمی دانم؛ 
این به عهده نمایندگان مجلس است. آنان به صراحت 
گفته اند که اگر کنگره آمریکا این طرح را تصویب کند، 
آنان نیز طرحی را تصویب می کنند که از دولت خواهد 
خواست در صورت اجرای عملی تحریم ها علیه ایران، 

ما نیز میزان غنی سازی خود را افزایش بدهیم.

گپروی خط خبر موافقت با یک فوریت طرح مجلس در پاسخ به تهدیدهای کنگره آمریکا: 

آغاز غنی سازی 20 درصد در صورت وضع تحریم های جدید

شهروند| موضوع برداشت 4.1 میلیارد دلاری دولت 
از صندوق توسعه ملی هنوز مورد استناد منتقدان دولت 
یازدهم است. صندوقی که در س��ال 1379 و در زمان 
دولت سید محمد خاتمی به منظور ذخیره درآمد مازاد 
نفت ایجاد شد تا به عنوان پش��توانه بخش خصوصی 

کشور در زمینه تولید مورد استفاده قرار بگیرد.
پس از فراز و نشیب های فراوان این صندوق در دولت 
محمود احمدی ن��ژاد، در فروردین ماه امس��ال احمد 
امیرآبادی عضو کمیس��یون برنامه و بودجه مجلس از 
برداشت 4 میلیارد دلاری دولت از صندوق توسعه ملی 
خبر داد و گفت دولت 2 میلی��ارد دلار از این پول را در 
بانک مرکزی تبدیل به ریال کرده است که این کار دولت 

غیرقانونی است. 
در ماه ه��ای بعد مجادله دولت و منتقدانش بر س��ر 
برداشت از صندوق توسعه ملی ادامه یافت تا جایی که 
ابتدا ولی الله س��یف رئیس کل بانک مرکزی و س��پس 
محمدباقر نوبخت س��خنگوی هایت دولت برداشت از 

صندوق را تکذیب کردند. 
روز گذشته مسعود میرکاظمی نماینده مردم تهران 

در طرح سوالی از علی طیب نیا وزیر اقتصاد در همین 
رابطه با بیان این ک��ه تاکنون چند ب��ار دولت از منابع 
صندوق توسعه ملی برداشت کرده، گفت:  این پول هایی 
است که نقدینگی را افزایش می دهد و موجب بالا رفتن 
تورم در کشور می شود، دیوان محاسبات کل کشور نیز 
در همه گزارش های خود این برداشت ها را تأیید کرده 

است.
به گزارش ایرنا، علی طیب نیا که روز گذش��ته برای 
پاس��خگویی به س��وال نمایندگان ب��ه صحن علنی 
مجلس رفته بود ب��ا رد ادع��ای میرکاظمی به منظور 
اجرای طرح ه��ای عمرانی و مقابله با رش��د نقدینگی 
مبلغ 4.1 میلیارد دلار از حساب را با حساب های قابل 
مصرف صندوق توسعه ملی تنها جابه جا و نه برداشت 
کرده اس��ت که از این طریق طرح های عمرانی فعال و 

تورم کنترل و با افزایش نقدینگی نیز مقابله شد.
 وی همچنی��ن درخص��وص اعت��راض نمایندگان 
درخصوص صدور س��ند مجدد در برداشت از حساب 
صندوق توس��عه ملی نیز توضیح داد:  سندی را بانک 
مرکزی در 26 اسفند سال گذشته صادر و در صدور این 

سند اشتباهی رخ داده بود که در 3۰ فروردین به تاریخ 
28 اسفندماه این سند اصاح شد که اینگونه صدور و 

اصاح در سیستم بانکی امری رایج است.
علی لاریجانی رئیس مجلس نیز ضمن تأیید ضمنی 
اظهارات طیب نیا گفت: گزارش برداش��ت از صندوق 
توسعه در کمیسیون برنامه و در جمع دولت و مجلس 

بررسی و معلوم شد اشتباهاتی رخ داده است.
پس از طرح پرس��ش و پاس��خ میرکاظم��ی از وزیر 
اقتص��اد، درنهایت میرکاظم��ی گفت که نی��ازی به 
رأی گی��ری در مورد این س��وال وجود ن��دارد و به این 

ترتیب پاسخ های وزیر را قانع کننده دانست.
رسایی وارد سرمایه گذاری در بورس شده

علی طیب نیا همچنین درخصوص س��وال حمید 
رس��ایی، نماینده مردم تهران در مجلس در ارتباط با 
قفل شدن سرمایه سرمایه گذاران بورس، بی انضباطی 
حاکم بر بورس و همچنین عرضه نامناسب و ناعادلانه 
سهام ش��رکت ها در بورس نیز در ابتدا از زمان محدود 
داده شده به منظور پاسخگویی به این پرسش انتقاد و 

آن را ناممکن دانست.

وزی��ر اقتص��اد در ادامه جلس��ه علن��ی مجلس با 
بی��ان این ک��ه صحبت های رس��ایی عمدت��ا متوجه 
رئیس جمهوری اس��ت و به بحث مذاک��رات و انرژی 
هس��ته ای مربوط می ش��ود و این نماینده خود اعام 
کرده که ب��ا مجموع��ه وزارت دارایی مش��کلی ندارد 
افزود:  صحبت های این نماینده حول رئیس جمهوری 
و وزیر امورخارجه اس��ت و بیش��تر صحبت ها خارج از 

پاسخگویی بنده است.
وی با بیان اینکه، رس��ایی در ماه ه��ای اخیر در بازار 
سرمایه بس��یار فعال شده است و جلس��ات مکرری با 
کارشناس��ان و فعالان بورس می گذارند و در ش��بکه 
اجتماع��ی نیز بس��یار فعال ش��ده گف��ت:  ای کاش 
اینگون��ه تاش های خرج ش��ده در اختی��ار مدیران و 
سیاس��ت گذاران قرار گیرد تا در راس��تای اصاح بازار 
سرمایه و تحقق اهداف اقتصاد مقاومتی به کار گرفته 

شود.
وزیر اقتصاد در نهایت نتوانست نمایندگان مجلس 
را درخصوص س��وال حمید رسایی قانع کند و دومین 

کارت زرد خود را از مجلس دریافت کرد.

مدیرعامل س��ابق تأمین اجتماع��ی می گوید در 
پرونده تأمین اجتماعی هیچ گونه تخلفی انجام نداده 
و مجرم نیس��ت. عاوه ب��ر این او ای��ن روزها اگرچه 
همچنان رفت و آمدش به دادگاه تمام نشده اما نه تنها 
خود را متهم نمی داند بلکه در قامت یک طلبکار هم 
از وزارت کار ظاهر می ش��ود. مرتضوی مدعی شده 
که ربیعی، وزی��ر تعاون، کار و رف��اه اجتماعی چک 

68 میلیون تومانی او را امضا نکرده است. 
س��عید مرتضوی در گفت وگو با مهر، در پاسخ به 
این که یکی از اتهامات ش��ما در بازپرس��ی و پرونده 
تأمین اجتماع��ی ای��ن اس��ت ک��ه در دوران 6 ماه 
مسئولیت خود در تأمین اجتماعی حقوق برداشت 
کرده اید درحالی که ب��ا حکم دیوان عدال��ت اداری 
نمی توانس��تید مدیرعامل تأمین اجتماعی باشید، 
گفت: تنها چیزی که در پرونده تأمین اجتماعی پس 
از یک سال و نیم به آن رس��یدند این است که بعد از 
حکم دیوان عدالت اداری مبنی بر این که نمی توانم 
مدیرعامل تأمین اجتماعی باش��م من س��ر باز زده 
و 6 م��اه مدیرعامل ب��ودم و برای همی��ن برای من 

کیفرخواست صادر کردند چون که 
حقوق 6 ماهه ای ک��ه دریافت کردم 
تحصیل مال غیر و دخل و تصرف در 

وجوه سازمان محسوب می شود. 
س��عید مرتضوی در م��ورد مبلغ 
دریافتی خود در تأمین اجتماعی که 
در پرونده تحصیل مال غیر آمده است 
هم توضی��ح داد و گفت: ماجرا از این 
قرار است که حقوق 6 ماه سرپرستی 
من در تأمین اجتماعی و مابه التفاوت 

یک س��ال و نیم حق��وق قبل��ی ام روی ه��م حدود 
68 میلیون تومان می شد. این پول وارد کارگزینی و 
امور مالی شد تا به حساب شخصی ام واریز شود. حتی 
چک آن صادر شد که با دستور آقای ربیعی پرداخت 
آن متوقف شد و ذیل نامه ای نوشت که فعا پرداخت 
نشود تا نتیجه تحقیق و تفحص مشخص شود. حالا 
نکته این است که من اصا حقوقی دریافت نکرده ام 

که بگویند تحصیل مال غیر داشتم. 
مدیرعامل پیشین سازمان تأمین اجتماعی اظهار 

کرد: با یکی از مقامات دیوان عدالت 
اداری در مورد پرونده ام صحبت کردم 
و وی گف��ت که رأی دی��وان عدالت 
اداری و اجرای آن ایرادی نداش��ته و 
هیچ کار غیرقانونی در موضوع احراز 
پست سرپرستی تأمین اجتماعی رخ 

نداده است. 
دادستان سابق تهران اظهار کرد: 
دیوان عدالت اداری وقتی رأی صادر 
می کند مسئول اجرای رأی خودش 
اس��ت و دادس��را نمی تواند برای اجرای رأی دیوان 
عدالت وارد عمل شود. یعنی این که چرا دادسرا باید 
بگوید تو چرا حکم دیوان عدالت را اجرا نکردی چون 
این سوال را باید دیوان عدالت بکند و تمام پیگیری ها 
با خود دیوان اس��ت. اگر دادگاه بگوی��د که چرا رأی 
دی��وان را اجرا نکردی��د این ضعف دی��وان عدالت را 

می رساند. 
س��عید مرتضوی در پاس��خ به این ک��ه در پرونده 
تحقی��ق و تفح��ص از تأمین اجتماعی آمده اس��ت 

که 3۰ میلیون توم��ان بابت خرید 2 هزار جلد کتاب 
به نام »دوس��تت دارم مادر« نوشته آقای محمدرضا 
فاح تفتی که فامیلی اش دقیقاً مشابه هما فاح تفتی 
همسر شما است و آیا این را قبول دارید، گفت: مشکل 
همین اس��ت و ما در بدیهیات مانده ایم. محمدرضا 
فاح یک سال و نیم است که می گوید من برادر خانم 
سعید مرتضوی نیستم و حالا بازپرس بعد از یک سال 
و نیم از وی شناس��نامه و کارت ملی خواسته تا ثابت 

کند که برادرزن من نیست!
مدیرعامل پیشین تأمین اجتماعی با انتقاد از تغییر 
بازپرس در پرونده خود گفت: یک بازپرس یک سال 
و نی��م روی پرون��ده ای کار کرده و تم��ام مطلعان را 
احضار کرده وحتی چندین جلسه میان ما با وکا و 
بازپرس انجام ش��ده تا تحقیقات کامل شود و بعد از 
2۰ استعام یک مرتبه تغییر می کند. البته نمی گویم 
بازپرس قبلی آدم بدی بوده یا ارتقای مقام پیدا کرده 
است چون به ش��عبه 5 دادسرای فساد اقتصادی که 
شعبه هم عرض است منتقل ش��ده و حالا بازپرس 

جدید آمده و تازه باید پرونده را دوباره مطالعه کند. 

وزیر اقتصاد در پاسخ به سوال نمایندگان مجلس: 

برداشتی از صندوق توسعه ملی انجام نداده ایم، وجوه جابه جا شده
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احمد شیرزاد: 

 منتقدان هسته ای
 خودشان برنامه ای ندارند

یک��ی از وعده های 
روحان��ی  حس��ن 
پی��ش از پی��روزی در 
انتخابات به مردم حل 
کردن مش��کل پرونده 
هس��ته ای ای��ران بود. 
وعده ای ک��ه از همان 

ابتدای روی کار آمدن دولت یازدهم در دس��تور 
کار دولت ق��رار گرف��ت. اگرچه دول��ت درصدد 
تحقق وعده انتخاباتی خود است اما برخی اندک 
از منتق��دان او که ای��ن روزها بیش��تر به مخالف 
تبدیل شده اند، تمام برنامه های وزارت خارجه را 
با عینک انتقاد از زاویه مسأله هسته ای و مذاکرات 
می س��نجند. منتقدان طوری می نمایند که این 
روزها وزارت خارجه محمد ج��واد ظریف، تنها و 
تنها به مذاکرات هس��ته ای مشغول است و کلیه 
شئونات دیگر دستگاه دیپلماسی را کنار گذاشته 
است! در همین باره احمد شیرزاد، تحلیلگر و عضو 
کمیس��یون امنیت ملی و سیاس��ت خارجی در 
مجلس ششم بر این باور است که مخالفان دولت 
هر چه ضعیف تر می شوند از مسائل بزرگی انتقاد 
می کنند که صدایشان بیشتر شنیده شود. مشروح 

این گفت وگو در پی می آید.
آقای ش�یرزاد به نظر ش�ما چرا منتقدان در 
ح�وزه سیاس�ت خارج�ی فق�ط روی بحث 

هسته ای متمرکز شده اند؟
البته به نظر من این موضعی نیست که به آنها 
خرده بگیریم. مهم ترین بحث در عرصه سیاست 
خارجی ما و کل سیاس��ت کشور بحث هسته ای 
اس��ت. تقریبا کلیه امور اجرایی، حتی اقتصادی 
و سیاسی مملکت به این مسأله مربوط می شود. 
درواقع بعد از جنگ تحمیلی هیچ بحرانی جدی تر 
از این مسأله در کشور نداشته ایم. به همین دلیل، 
دولت ه��م با این ش��عار روی کار آم��د و درصدد 
حل این مسأله اس��ت. الان هم نه تنها بیشترین 
ان��رژی اش را روی این مس��أله گذاش��ته بلکه به 
اعتقاد من الان هم و غم دولت، تنها حل مس��أله 
هسته ای است. در این میان هم بالاخره مخالفان 
دولت بیکار نیستند و می خواهند که کاری بکنند 
و قطعا پیروزی دولت در حل این مش��کل کار را 
برای مخالفان دولت س��خت می کند. بنابراین تا 

می توانند، روی این مسأله معطوف می شوند. 
ول�ی نکته ای ک�ه مطرح اس�ت این ک�ه الان 
منتق�دان دول�ت، تنه�ا روی ای�ن مس�أله 
متمرکز ش�ده اند، به طوری ک�ه دولت یا تیم 
مذاکره کنن�ده ما، هر حرکتی ک�ه می کنند، 
آن را دس�تمایه س�وال و انتقاد ش�دید قرار 

می دهند؟
منتق��دان دولت بنای ش��ان بر این اس��ت که 
دولت در این عرصه موفق نش��ود. هرچه دولت با 
برنامه و در چارچ��وب پیش می رود آنها بی برنامه 
و عصبانی ان��د. نکته ای ک��ه الان برای ما س��وال 
اس��ت این که ما نمی دانیم الان منتق��دان دولت 
چه می خواهند؟ ما هیچ برنامه روش��نی از سوی 
آنها در این خص��وص ندیدیم ول��ی دیده ایم که 
می گویند چرا فانی قدم زد؟ چرا این جمله را به 
کار برد؟ و  هزار چرای دیگ��ر که به نظر من اگر به 
آنها گفته شود که شما برنامه هایتان را ارایه کنید تا 
براساس آن حرکت کنیم آنها هیچ برنامه ای ندارند. 
این که چرا قدم زدید ی��ا چرا ناهار کاری خوردید، 
بهانه اس��ت. آنها نمی خواهند مسأله هسته ای به 
سرانجام برس��د. نکته ای که وجود دارد این که به 
نظر من گاهی حتی آنها نمی توانند بگویند که با 
اصل مسأله یعنی حل شدن مسأله هسته ای ایران 
مشکل دارند. به همین دلیل مدام مشکل تراشی 

می کنند و ایراد می گیرند. 
به نظر ش�ما وقتی تیم مذاکره کنن�ده تا این 
اندازه تحت فشار قرار می گیرد چه تأثیری بر 

عملکردش خواهد داشت؟
به نظر من دولت باید در این زمینه پوست کلفت 
باشد. در ش��رایط فعلی مخالفان توافق هسته ای 
به لح��اظ حمایت اجتماعی و سیاس��ی، ضعیف 
ش��ده اند. ام��ا از طرفی ه��م هرچ��ه ضعیف تر، 
س��روصدای آنها بیشتر می ش��ود. از سوی دیگر 
روحانی تقریبا مجبور اس��ت به تنهایی واکنش 
نشان دهد و به همین دلیل گاهی واکنش هایش 
تند می ش��ود. به نظر من اگر این مس��أله تقویت 
می ش��د که همه حرف بزنن��د و از دول��ت و تیم 
مذاکره کننده اعام حمای��ت کنند و بگویند که 
خواستار حل مسأله هسته ای هستند، مشکل حل 

می شد.

با تصویب مجلس: 

دیه آمران به معروف و ناهیان از منکر 
را دولت پرداخت می کند

نماین��دگان مجلس ش��ورای اس��امی تصویب 
کردند تا در مواردی که نسبت به آمران به معروف و 
ناهیان از منکر جنایتی واقع می شود، دیه آن را دولت 
پرداخت کند. به گزارش ایرن��ا، نمایندگان مجلس 
شورای اس��امی روز گذشته )سه ش��نبه( در ادامه 
بررسی طرح یک فوریت حمایت از آمران به معروف 
و ناهیان از منکر که مورد ایراد ش��ورای نگهبان قرار 
گرفته بود در اصاحیه ماده 13 و تبصره آن مصوب 
کردند در مواردی که نسبت به آمر به معروف و ناهی 
از منکر جنایتی واقع ش��ود و جانی شناسایی نشود 
و یا در صورت شناس��ایی به دلیل عدم تمکن مالی، 
ناتوان از پرداخت دیه در مهلت مقرر باشد در صورت 
تقاضای دیه از سوی منجی علیه یا اولیای دم، حسب 
مورد پس از صدور حکم قطعی از سوی مرجع صالح 
قضایی، دیه از محل تبصره ماده 9 این قانون پرداخت 
می شود. همچنین براساس تبصره این ماده، هرگاه 
جانی شناسایی شود یا تمکن مالی پیدا کند، ستاد امر 
به معروف و نهی از منکر می تواند راسا به قائم مقامی 
منجی علیه نسبت به وصول دیه و خسارات مربوطه از 
طریق محاکم قضایی اقدام کند. براساس این گزارش 
در ماده 9 این ط��رح، محل پرداخت دی��ه از بند پ 
ماده 2۰ قانون مجازات اس��امی تعیین شده است. 
نمایندگان مجلس شورای اسامی همچنین ماده 14 
این طرح را نیز به این شرح اصاح کردند: سازمان های 
مردم نهادی که اساسنامه آنها در زمینه امر به معروف 
و نه��ی از منکر به ثب��ت رس��یده می توانند مطابق 
ماده 66 قانون آیین دادرسی کیفری و تبصره های آن 
اقدام کنند. در ادامه نیز نمایندگان مجلس همچنین 

اصاحیه ماده 15 را نیز به تصویب رساندند.

رئیس سازمان بازرسی کل کشور: 

هرکسی تخلف کند مورد رسیدگی 
قرار خواهد گرفت

قاضی سراج عصر دیروز )سه ش��نبه( در حاشیه 
مراس��م ختم والده همسر س��یدرضا تقوی )رئیس 
ش��ورای سیاس��ت گذاری ائمه جمعه( در پاسخ به 
فارس، درباره آخری��ن پیگیری ها در مورد تخلفات 
پدیده ش��اندیز اظهار داش��ت: این موضوع را فقط 
آقای محس��نی اژه ای پاس��خ می دهد. وی در مورد 
نامه محمدرضا رحیمی که گفته بود 17۰ نماینده 
از وی پول دریافت  کرده اند، گفت: هرکسی مرتکب 
جرم شده باش��د دادگاه قطعاً رس��یدگی می کند. 
قاضی سراج در پاس��خ به این پرسش که حتی اگر 
این مجرمان نماین��دگان مجلس یا غیرنمایندگان 
باشند مورد رسیدگی قرار می گیرد، گفت: بله قطعاً 

همین طور است.
 

روزنامه هما پس از 70 شماره نشر 
بدون مجوز، توقیف شد

روزنام��ه ه��واداران محمود احمدی ن��ژاد )هما( 
توقیف شد.  به گزارش ایلنا، به دستور بازپرس شعبه 
2 دادسرای فرهنگ و رسانه، روزنامه اینترنتی هما 
توقیف شد. در حکم توقیف این روزنامه آمده است 
که علت این اقدام نداشتن مجوز روزنامه بوده و طبق 
نظر بازپرس ت��ا اطاع ثانوی از انتش��ار این روزنامه 
اینترنتی جلوگیری خواهد شد.  در شماره دیروز این 
روزنامه، خبر توقیف هما به همراه حکم قوه قضایی 
منتشر ش��ده اس��ت.  حامد درودیان مدیرمسئول 
روزنامه هما در یکی از ستون های شماره دیروز این 
روزنامه عنوان ک��رده که بابت توقیف روزنامه هما از 
کسی گله، ناراحتی و شکایتی نداریم. مرجع قضایی، 
وزارت فرهنگ و ارش��اد اسامی به وظیفه و تکلیف 
قانونی ش��ان عمل کرده اند و البته هما نیز.  به امید 
خداوند تمام تاش��مان را می کنیم تا موانع قانونی 
برطرف شده و ادامه کار روزنامه با رعایت روال قانونی 
مدنظر ممکن شود.  روزنامه اینترنتی هما که نزدیک 
به جریان احمدی نژاد است، تاکنون طی 72 شماره 

کار خود را دنبال کرده بود.

وزیر اطلاعات: 

 اگر مرگ سلطه آمریکا را می خواهیم
باید وحدت را تقویت کنیم

حجت الاسام والمسلمین »سیدمحمود علوی« 
گفت: دهه فجر فرصتی مغتنم برای حضور تمامی 
دلسوزان و گروه های سیاس��ی وفادار به آرمان های 
نظام و انقاب زیر پرچم ولایت فقیه است. به گزارش 
ایرنا، علوی روز گذشته )سه شنبه( در نشست شورای 
اداری استان ایام اظهار کرد: این ایام فرصتی برای 
تقویت برادری و دوستی هاست و تاش ما باید این 
باشد تا همه زیر پرچم برافراشته ولایت جمع شده 
و از تفرقه پرهیز کنیم. وزیر اطاعات، انقاب اسامی 
را مرهون ثمره خون هزاران شهید دانست و تأکید 
کرد: همه باید پاسدار این نهضت الهی باشیم و با امام 
امت)ره( تجدید میثاق کرده و پشت سر رهبر معظم 
انقاب برای پیشبرد اهداف کان نظام حرکت کنیم.

علوی یادآور ش��د: اگر م��رگ س��لطه آمریکا را 
می خواهیم، باید اتحاد و وحدت میان همه دلسوزان 
نظام را تقویت کنیم. به گفته عل��وی، فرزندان این 
ملت در مجموعه وزارت اطاعات متعلق به تمامی 
آحاد مردم ب��وده و تنها هدف س��ربازان گمنام امام 
زمان)عج( ایج��اد آرامش و امنیت خاطر برای مردم 
و مس��ئولان اس��ت تا با فراغ بال در راستای وظایف 
خود که همانا تاش برای توسعه و پیشرفت کشور 
اس��ت، گام بردارند. وی افزود: این وزارتخانه مکانی 
برای انجام فعالیت های جناحی و گروهی نیست و 
مجموعه کارکنان این نهاد انقابی زیر سایه رهبری 
معظم انق��اب تمام تاش خ��ود را ب��رای ارتقای 

شاخص های امنیتی به کار بسته اند.

معاون برنامه ریزی جامع تولید گروه خودروسازی 
سایپا از تحقق 78 درصدی برنامه های تولید گروه 
سایپا خبر داد. محمد قربانی در گفت وگو با خبرنگار 
ایس��نا با اش��اره به تحقق 78 درصدی برنامه های 
تولید گروه س��ایپا در 1۰ماهه س��ال جاری گفت: 
خوشبختانه با وجود شرایط سخت و بحران هایی که 
در مسیر تولید برای بنگاه های صنعتی به خصوص 
ش��رکت های خودروسازی در دو س��ال اخیر ایجاد 
شد، گروه خودروسازی سایپا توانست با گذر از این 
بحران ها به شرایط نسبتا مناسبی برسد و بر اساس 
هدف گذاری انجام شده توانس��ت به 78 درصد آن 
جامه عمل بپوشاند. وی افزود: به طور کلی هر بنگاه 
اقتصادی دو برنامه تولید را طراحی و دنبال می کند 

اول برنامه ای که به واقعیت نزدیک تر بوده و قابلیت 
اجرا داش��ته باش��د و این برنامه به مراک��ز نظارتی 
ازجمله وزارت صنعت، معدن و تجارت و س��ازمان 
ب��ورس و ... ارایه می ش��ود، دوم برنام��ه ای که برای 
داخل شرکت و با هدف ایجاد انگیزه برای کارکنان 
خود تنظیم ش��ده و به دلیل مس��ایل انگیزش��ی و 
حرکت به س��مت جلو بس��یار آرمانی و جهش��ی 

طراحی می شود.
قربانی تصری��ح ک��رد: برنامه پیش بینی ش��ده 
انگیزشی در شرکت سایپا در سال جاری در حدود 
65۰ هزار دس��تگاه است که در مقایس��ه با میزان 
تولید در س��ال 92 با 314 هزار دس��تگاه و س��ال 
91 با 395 هزار دس��تگاه بس��یار جهش��ی و بیش 

از حد ت��وان و صرفا برای ایجاد انگی��زه در کارکنان 
طراحی شده است. معاون برنامه ریزی جامع تولید 
گروه سایپا با اش��اره به برنامه 55۰ هزار دستگاهی 
امسال که به مراکز نظارتی ارایه شده گفت: بر اساس 
برنامه ارائه شده به سازمان بورس و وزارت صنعت، 
معدن و تجارت و سازمان نوسازی و تجهیز صنایع 
ایران) ایدرو( 78 درصد برنامه محقق ش��ده است. 
وی افزود: عقب افتادن از برنامه تولید به دلیل بروز 
برخی مشکات ناخواسته است که در تامین منابع 
اثر گذاش��ته و باعث کاهش تولید محصول در این 
گروه خودروساز شده است. البته باید اذعان کرد که 
در گروه سایپا به لحاظ ظرفیت تولید مشکل خاصی 
وجود ندارد و مس��ایلی مثل تحریم ه��ای بانکی و 

مبادله ارز برای تامین بعضی قطعات باعث کاهش 
روند تولید شده است.

قربانی گفت: با وجود مش��کات عدیده ناشی از 
تحریم و کمبود نقدینگی ناشی از مسایل نادرست 
مالی که در گذش��ته در گروه س��ایپا ایجاد ش��ده، 
آمار تولید نسبت به مدت مش��ابه در سال گذشته 
در حوزه خودروهای س��واری 4۰ درصد و مجموع 
تولید س��واری و تجاری نزدیک به 35 درصد رشد 
داشته است که نشانگر عزم جدی در افزایش تولید 
محصول است. وی افزود: اگر میزان رشد گروه سایپا 
منصفانه بررس��ی ش��ود خواهیم دید که با تمامی 
مشکات داخلی وخارجی موجود در راه تولید این 

رشد بسیار چشمگیر بوده است.

تولید 10 ماهه سایپا اعلام شد

 مع��اون فناوری اطاعات بانک ش��هر گفت: 
وجود ابزارهای الکترونیک، زمینه س��از تسهیل 
و تس��ریع مطل��وب در فرایند گ��ردش مالی و 
جمع آوری نقدینگی خُرد در ش��هرهای کشور 
است. به گزارش مرکز ارتباطات و روابط عمومی 
بانک شهر ، مهندس عبدالرضا گلزاری با بیان این 
مطلب اظهار کرد: منابع موردنظر بانک شهر، تنها 
معطوف به منابع در اختیار شهرداری ها نیست 
و بخش عمده ای از این منابع می تواند از طریق 
کمک شهرداری ها در جمع آوری منابع عمومی 

شهروندان در سراسر کشور تامین شود. 

 مهندس گلزاری:
 ابزارهای الکترونیک زمینه ساز
 تسهیل و تسریع در گردش مالی

ویژه

ویژه

مرتضوی از وزارت کار طلبکار شد
مدیرعامل سابق تأمین اجتماعی: ربیعی چک ۶۸ میلیون تومانی من را امضا نکرد
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